
Protokół Nr 11/19
z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku,

które odbyło się w dniu 19 listopada 2019 roku

Posiedzenie rozpoczęło się od wizyty w Domu sąsiedzkim przy ul. Długiej o godz. 920 

Przewodniczący Komisji Wojciech Lewenstam powitał wszystkich uczestniczących w posiedzeniu
i stwierdził, że jest quorum umożliwiające podejmowanie prawomocnych postanowień.
W posiedzeniu wzięło udział 8 członków Komisji:
1. Bożena Hołowienko
2. Ryszard Kruk
3. Wojciech Lewenstam
4. Anna Mrowińska
5. Anna Rożek
6. Piotr Skowroński
7. Paweł Szewczyk
8. Adam Treder
oraz Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Violetta Karwalska, Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Rodzinie w Słupsku  Klaudiusz Dyjas, Kierownik Placówek Dziennego Pobytu
Malina Iwaszko.
(Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do niniejszego protokołu.)
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Słupsku Klaudiusz Dyjas przedstawił informację
nt. realizacji zadania w ramach rewitalizacji centrum Słupska. Poinformował że jest to piąta pla-
cówka wsparcia dziennego w mieście, dedykowana mieszkańcom dzielnicy, ale przede wszystkim
dzieciom i młodzieży szkolnej. Dodał, że termin otwarcia placówki dla dzieci przewidywany jest
na przełom listopada i grudnia tego roku.
W dyskusji nt. finansowania działalności placówki, jej przeznaczenia, wyposażenia pomieszczeń,
zagospodarowania terenu dookoła budynku, a także problemów Miejskiego Ośrodka Pomocy Ro-
dzinie z obsadą stanowisk pracownika socjalnego uczestniczyli: wszyscy członkowie Komisji oraz
Dyrektor MOPR i Kierownik PDP.
Następnie, Dyrektor MOPR Klaudiusz Dyjas wraz z Kierownik  Placówek Dziennego Pobytu Mali-
ną Iwaszko oprowadzili Komisję po obiekcie i przyległym terenie.
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Lewenstam podziękował  w  imieniu  Komisji  Dyrektorowi
MOPR i Kierowniczce PDP za zorganizowanie spotkania w nowej placówce dziennego pobytu.
Następnie ogłosił przerwę na przejście radnych do Ratusza.
Przerwa od 1015 do 1030  

1. Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący Komisji  Wojciech Lewenstam wznowił obrady po przerwie.  Stwierdził  quorum
i zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
(Potwierdzenie zawiadomienia o posiedzeniu  wraz z  proponowanym porządkiem obrad stanowi
zał. Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu.)

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania jednogłośnie
przyjęła do realizacji nw. porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe.

2. Usługi społeczne. Projekt unijny Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Słupsku „Dom 
Sąsiedzki”.

3. Omówienie i zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
4. Sformułowanie opinii o projekcie budżetu Miasta Słupska na 2020 rok oraz zgłoszenie 

propozycji ewentualnych poprawek.

5. Sprawy bieżące.
Wyniki głosowania:
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ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8):  Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska, Anna Rożek,
Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk, Adam Treder.
Przewodniczący Komisji Wojciech Lewenstam stwierdził,  że nikt nie wniósł uwag do protokołu
nr 10/19 z posiedzenia w dniu 22  października 2019 r. i poddał pod głosowanie jego treść.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania jednogłośnie
przyjęła protokół Nr 10/19 z 22 października 2019 r.
Wyniki głosowania:
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8):  Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska, Anna Rożek,
Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk, Adam Treder.

Ad pkt 2. Usługi społeczne. Projekt unijny Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Słupsku 
    „Dom  Sąsiedzki”. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Lewenstam stwierdził, że Komisja zrealizowała ten punkt po-
rządku  obrad  na  początku  posiedzenia,  podczas  wizyty  w  Domu  Sąsiedzkim.  Wyraził  zdanie,
że Komisja ponownie uda się do tej placówki wiosną, gdy już będzie funkcjonować.

Ad pkt 3. Omówienie i zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
– opinia dot. projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/521/17 z dnia 28 czerwca

2017 r. Rady Miejskiej w Słupsku w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe środka-
mi komunikacji miejskiej (druk nr 13/5) 

Radny Paweł Szewczyk jako przedstawiciel inicjatorów projektu uchwały przedstawił projekt i uza-
sadnienie.
W dyskusji nt. grup  społecznych, które w pierwszej kolejności powinny być objęte zwolnieniem
z opłat za przejazdy komunikacją miejską,  zasadności zastosowania bezpłatnych przejazdów dla
określonych grup zawodowych, konieczności rozwiązania problemu komunikacyjnego osiedla Ka-
szubska, potrzeby kompleksowego podejścia w przyszłości do tematu bezpłatnej komunikacji miej-
skiej z uwzględnieniem możliwości finansowych Miasta w tym zakresie uczestniczyli: Wiceprezydent
Miasta  Marta  Makuch,  radny  Kamil  Bierka,  radny  Piotr  Skowroński,  Przewodniczący  Komisji
Wojciech Lewenstam, radny Paweł Szewczyk, radna Bożena Hołowienko, radny Adam Treder

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w drodze dyskusji w wyniku głoso-
wania – nie wyraziła opinii o ww. projekcie uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 3, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (3) Ryszard Kruk, Anna Rożek, Paweł Szewczyk
PRZECIW (3) Bożena Hołowienko, Wojciech Lewenstam, Piotr Skowroński
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Adam Treder
BRAK GŁOSU (1) Anna Mrowińska

– opinia  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania
członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Słupsku oraz szczegółowych warunków jego
funkcjonowania (druk nr 13/2) 

Dyrektor  Wydziału Zdrowia i  Spraw Społecznych Violetta  Karwalska przedstawiła  i  uzasadniła
projekt uchwały.
Głosów w dyskusji nie było.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania jednogłośnie
zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
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Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7) Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Rożek, Piotr Skowroński, 
Paweł Szewczyk, Adam Treder
BRAK GŁOSU (1) Anna Mrowińska

– opinia dot. projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości w ra-
mach pomocy de minimis na wsparcie branż chronionych, zanikających i preferowanych
na wskazanym obszarze w centrum miasta Słupska (druk nr 13/3) 

Dyrektor Wydziału Współpracy i  Promocji  Beata Macedońska przedstawiła i uzasadniła projekt
uchwały.
Głos w dyskusji nt. braku możliwości rozszerzenia terenu stosowania zwolnień od podatku od nieru-
chomości w ramach pomocy de minimis zabrała Zastępca Prezydent Miasta Marta Makuch.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w drodze dyskusji w wyniku głoso-
wania większością głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały

Wyniki głosowania:
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7): Bożena Hołowienko, Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska, Anna Rożek, Piotr 
Skowroński, Paweł Szewczyk, Adam Treder
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Ryszard Kruk

– opinia dot. projektu uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej w celu przepro-
wadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Samodzielnego Publicznego Miejskiego Za-
kładu Opieki Zdrowotnej w Słupsku (druk nr 13/4) 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Violetta Karwalska przedstawiła i uzasadniła 
projekt uchwały.
Głosów w dyskusji nie było.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania jednogłośnie
zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.

Wyniki głosowania:
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (8): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska, Anna Rożek, 
Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk, Adam Treder

- opinia dot. projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Słupska
    z organizacjami pozarządowymi na 2020 rok (druk nr 13/19) 
Dyrektor Wydziału Współpracy i  Promocji  Beata Macedońska przedstawiła i uzasadniła projekt
uchwały.
Głosów w dyskusji nie było.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania większością
głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Rożek, Piotr Skowroński, 
Paweł Szewczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Anna Mrowińska, Adam Treder
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– opinia  dot.  projektu  uchwały  w  sprawie regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku
na terenie Miasta Słupska (druk nr 13/30) 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Katarzyna Guzewska przedsta-
wiła  i  uzasadniła  projekt  uchwały wraz  z  autopoprawką,  która  zostanie  wniesiona  do  projektu
uchwały.
Głos w dyskusji  m.in.  nt.  akcji  edukacyjnej,  odpowiedzialności  zbiorowej,  nieuporządkowanego
terenu za halą „Gryfia”  zabrali:  radna Anna Rożek,  Dyrektor  WGKiOŚ Katarzyna Guzewska,
radna Anna Mrowińska, radny Adam Treder, radna Bożena Hołowienko

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w drodze dyskusji w wyniku głoso-
wania większością głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały, wraz ze zgłoszoną auto-
poprawką dotyczącą dopisania w § 14. ustępie 3. punkcie 2) litera a) i litera b) wyrazów „co naj-
mniej” przed wyrazami: „1 raz w tygodniu” i „2 razy w tygodniu”.

Wyniki głosowania:
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska, Piotr 
Skowroński, Paweł Szewczyk, Adam Treder
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Anna Rożek

– opinia dot. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowa-
nie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty (druk nr 13/32)

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Katarzyna Guzewska przedsta-
wiła  i  uzasadniła  projekt  uchwały wraz  z  autopoprawką,  która  zostanie  wniesiona  do  projektu
uchwały.
Głos w dyskusji m.in. nt. nieprzestrzegania obowiązku segregowania odpadów zabrali: radny Ry-
szard Kruk, Zastępca Prezydenta Miasta Marek Goliński, Dyrektor WGKiOŚ Katarzyna Guzewska,
Zastępca Dyrektora WGKiOŚ Justyna Marglarczyk

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w drodze dyskusji w wyniku głoso-
wania większością głosów zaopiniowała negatywnie ww. projekt uchwały.
 z ustną autopoprawką dotyczącą określenia kwotowego wartości opłat podwyższonychi opłat podwyższonych
Wyniki głosowania:
ZA: 0, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
PRZECIW (2): Anna Mrowińska, Adam Treder
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam, Anna Rożek, 
Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk

– opinia dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Słupska
do InnoBaltica Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku i objęcia
przez Miasto Słupsk udziałów w tej Spółce (druk nr 13/34) 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Katarzyna Guzewska przedsta-
wiła i uzasadniła projekt uchwały.
Głosów w dyskusji nie było.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania większością
głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (6): Bożena Hołowienko, Anna Mrowińska, Anna Rożek, Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk, 
Adam Treder
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2): Ryszard Kruk, Wojciech Lewenstam
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– opinia dot. projektu uchwały w sprawie powierzenia Spółce InnoBaltica Spółka z ograni-
czoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku wykonywania części zadań własnych Mia-
sta Słupska z zakresu publicznego transportu zbiorowego (druk nr 13/35) 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Katarzyna Guzewska przedsta-
wiła i uzasadniła projekt uchwały.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania większością
głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (7): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Anna Mrowińska, Anna Rożek, Piotr Skowroński, 
Paweł Szewczyk, Adam Treder
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Wojciech Lewenstam

– opinia dot. projektu apelu do mieszkańców Miasta Słupska w związku z kryzysem klima-
tycznym (druk nr 13/36) 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Katarzyna Guzewska przedsta-
wiła i uzasadniła projekt uchwały.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania większością
głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (5): Bożena Hołowienko, Ryszard Kruk, Anna Rożek, Piotr Skowroński, Paweł Szewczyk
PRZECIW (2): Wojciech Lewenstam, Anna Mrowińska
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Adam Treder

– opinia dot. projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Słupska na 2019 rok 
(druk nr 13/38)

Skarbnik Miasta Anna Gajda-Szewczuk przedstawiła i uzasadniła projekt uchwały.
Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w wyniku głosowania większością

głosów zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.
Wyniki głosowania:
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (4): Bożena Hołowienko, Wojciech Lewenstam, Anna Rożek, Piotr Skowroński
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Ryszard Kruk, Anna Mrowińska, Adam Treder
BRAK GŁOSU (1):Paweł Szewczyk

Ad pkt 4.  Sformułowanie opinii o projekcie budżetu Miasta Słupska na 2020 rok oraz 
     zgłoszenie propozycji ewentualnych poprawek

Przewodniczący Komisji Wojciech Lewenstam zaproponował przyjąć do wiadomości projekt bu-
dżetu, ponieważ w sprawie tego dokumentu wypowiadać się będą kluby radnych.

Dyrektor Wydziału Zdrowia i  Spraw Społecznych Violetta Karwalska poinformowała o autopo-
prawce przygotowanej do projektu uchwały, dotyczącej zwiększenia dochodów w dziale 853 o wy-
nagrodzenie pracownika Wydziału w ramach projektu „tworzymy interfejs” - umowa partnerska.
Zasygnalizowała  ponadto  problem  z  wyszczepieniem  drugą  dawką  szczepionki  przeciw  HPV
dziewczynek z bieżącego rocznika szczepienia, z uwagi na brak szczepionek. Dodała, że może za-
istnieć konieczność przeniesienia szczepienia II dawką dla 270 dziewcząt z 2019 roku na 2020 rok.

Komisja Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Słupsku w drodze dyskusji przez aklamację
postanowiła przyjąć do wiadomości ww. projekt budżetu, bez wyrażania opinii.
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Ad pkt 5. Sprawy bieżące
Przewodniczący  Komisji  Wojciech  Lewenstam poinformował,  że  na  posiedzeniu  grudniowym,
Komisja podsumuje swoją działalność w 2019 roku oraz ustali plan pracy Komisji na 2020 rok.
Poprosił o przekazywanie swoich propozycji do przyszłorocznego planu pracy Komisji.
Następnie stwierdził, że Komisja zrealizowała porządek obrad i zamknął posiedzenie.
Na tym posiedzenie zakończono (godz. 1249).
Protokół sporządziła
insp. BRM Anna Lessnau

Wojciech Lewenstam

 Przewodniczący Komisji


	1. Sprawy regulaminowe.

